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P r o t o k ó l  Nr XX/16 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 30 czerwca 2016 r. 
 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 15 
radnych (lista obecności w załączeniu) otworzył sesję Rady Gminy, przywitał 
wszystkich zebranych przedstawił porządek obrad. 
Do przedstawionego porządku obrad, wniosek zgłosiła p. Skarbnik Gminy Jadwiga 
Piela złożyła wniosek o wykreślenie pkt 6 dot. Podjęcia uchwały w sprawie 
zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Skoroszyce za 2015 rok. 
Powiedziała, ze jest po rozmowie z kolegiatem dla naszej Gminy Regionalnej Izby 
Obrachunkowej p. Janem Bryczkiem i ten stwierdził, że nie jest wymagana taka 
uchwała skoro we uchwale w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy, jest 
zatwierdzenie sprawozdania finansowego. 
 
Przew. Poddał wniosek pod głosowanie, został przyjęty jednogłośnie 15 głosami 
„za”. 
 
Zatem porządek obrad zatwierdzono w następującej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy 

Skoroszyce za 2015 rok. 
7. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2015 r.  

a) zapoznanie ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015r. 
b) zapoznanie ze sprawozdaniem finansowym gminy Skoroszyce za 2015r. 
c) zapoznanie z informacją o stanie mienia komunalnego, 
d) zapoznanie z opinią RIO o sprawozdaniu, 
e) zapoznanie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium oraz opinią RIO o wniosku. 
f) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

za 2015 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania  

dotychczasowych taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków. 

9. Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 
okres kolejnych 3 lat. 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 
11. Zapytania i wolne wnioski. 
12. Zakończenie sesji. 
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Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za” bez 
odczytywania. 
 
Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e  r a d n y c h: 
 
Radny Jagusz – dziękuję za połatanie dziur w drodze do żwirowni, szkoda, że to 
tylko będzie niedługo trwało ponieważ prawdopodobnie ciężkie samochody znowu 
ją zniszczą. Tak, że na razie to wystarczy, ale  wnioskuję, aby zabezpieczyć  środki 
na przyszły rok, na gruntowny remont drogi, bo będzie to już po tym jak 
żwirowania zakończy swoja działalność. 
 
Radny Winnik – ja jeszcze raz zgłaszam wycięcie tych zakrzaczeń przy drodze do 
Mroczkowej, ja wiem ,że to miało być do 30 czerwca, dzisiaj jest ten dzień, ale nic 
jeszcze nie zrobiono. 
 
p. Wójt – pisaliśmy już pisma, ale ponowimy sprawę. Zaraz po sesji zadzwonię 
jeszcze raz do p. dyrektora Jagieły. 
 
Radna Słowiak – wiem, że solary już wszystkie świecą, za to dziękuję. Chciałam 
zapytać w innej sprawie, jak to jest, że dokładamy środków do budowy 
wodociągów mieszkańcom, którzy budują swoje domy, są zainteresowani tym. 
Zapytano mnie o to, odpowiedziałam, że dokładamy. Chciałabym uzyskać 
odpowiedź jak to u nas jest ? 
 
Radna Rogalińska – proszę o spowodowanie okoszenia rzeki, trawa jest już bardzo 
wysoka, są w niej różne gady, jak węże, zaskrońce, jest niebezpiecznie. 
 
- druga sprawa: mieszkańcy ul. Wolności proszą o rozebranie przystanku 
autobusowego, ponieważ nie służy już jako wiata autobusowa, tylko jako toaleta, 
melina i nie wiadomo jak to jeszcze nazwać, załatwiają się tam bezdomni, tak nie 
może dłużej być, jest to prawie w centrum wsi.  
- proszę również o wykoszenie parku na ul. Parkowej, chodzi najbardziej o to 
zaplecze. 
 
Radna Gmyr – na placu zabaw na skate parku  znowu są powyrywane paliki, jest 
ładnie odchwaszczone, obkoszone, ale paliki powyrywane. trzeba również naprawić 
drogę do działek, ostatnio dziecko się wywróciło na rowerku, przekoziosiłkowało, 
jest niebezpiecznie. 
 
Radny Bryła – prosi o interwencję w Agencji Nieruchomości Rolnych, żeby 
wykoszono teren na ul. Topolowej w Chróścinie, proszą o to mieszkańcy tej ulicy, 
- co będzie ze ściekami na  osiedlu Zacisze w Chróścinie, do tej pory zajmował się 
tym p. Pszon Prezes GAJ-zu, ale niedługo odchodzi na emeryturę, mieszkańcy 
niepokoją się co dalej z tym będzie, 
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- na osiedlu Zacisze,  mieszkańcy jednego z bloków obawiają się o swoje 
bezpieczeństwo, ponieważ jedna z mieszkanek chodzi nietrzeźwa, pali papierosy, 
w każdej chwili może zaprószyć ogień, może dojść do pożaru. Proszę                      
o zainteresowanie się sprawą, 
 
Podziękował p. M. Tarczyńskiej dyrektorce Ośrodka Kultury Gminy Skoroszyce  za 
pomoc w organizacji Dnia Dziecka w Chróścinie, a p. Wójt za  przybycie. 
 
Ad 4 
 
Sprawozdanie z pracy wójta od ostatniej sesji tj. 31 maja 2016 r. do 29.06.16 r. 

Szanowni Państwo, P. Przewodniczący, Radni, Sołtysi, Pracownicy Samorządowi, 
przedstawiam Państwu sprawozdanie z działań Wójta Gm. w okresie od ostatniej sesji tj. od 
31. 05.16 r. 

1.06.16 r. 

W UM, w departamencie PROW złożyłam odwołanie w związku z odmową przyznania 
pomocy na realizację zadań dotyczących przebudowy dróg gminnych w Makowicach i ul. 
Szkolnej w Chróścinie. 

2.06.16 r. 

• Spotkałam się z mieszkańcami St. Grodkowa w sprawie rozbudowy wodociągu 
dla nr domów 1, 2, 3, 3a ,5, 5d. 

• Zostałam zaproszona na spotkanie z druhami OSP w Sidzinie, na którym 
przedstawili swoją koncepcję rozwoju jednostki. Związana ona jest przede 
wszystkim z wyposażeniem w średni wóz bojowy. Jest to jedyna jednostka na 
terenie gminy , która nie ma na wyposażeniu takiego samochodu.  

3.06.16 r. 

Podpisałam akt notarialny na sprzedaż działki w Chróścinie. 

4.06.16 r. 

Uczestniczyłam w obchodach Dni Paczkowa. 

5.06.16 r. 

 Z okazji Dnia Dziecka odbyły się zawody wędkarskie na wyrobisku w Brzezinach, na które 
zostałam zaproszona przez Zarząd Koła Wędkarskiego. Dziękuję za możliwość spędzenia 
wspólnie czasu na świetnej zabawie, w imieniu organizatorów dziękuję radnemu z Brzezin p. 
K. Jaguszowi oraz mieszkańcowi Chróściny p. H. Łąckiemu za zaangażowanie w organizację 
imprezy i jej uatrakcyjnienie.  

6.05.16 r. 

Spotkałam się z pełnomocnikiem wojewody p. R. Szramem w sprawie  Żołnierzy Wyklętych. 

7.06.16 r. 

Spotkałam się z płk. M. Rasławskim – dyr. Zakł. Karn. w Nysie. 

8.06.16 r. 

Spotkałam się z przedstawicielką Wspólnoty Mieszk, os. Tumbewa 4-5 w sprawie kanalizacji 
deszczowej. 
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9.06.16 r. 

• Komendant Pow. Policji Smoleń odwiedził naszą gminę w sprawie 
bezpiecznych wakacji dla dzieci. 

• Uczestniczyłam w ceremonii pogrzebowej druha Pietraszko- byłego prezesa GZ 
OSP Skoroszyce. 

10.06.16 r. 

Dn. 24.05.16 r. złożony został wniosek do Tauronu Dystrybucja o warunki tech. przyłączenia 
do sieci elektroenergetycznej obiektu w Skoroszycach, dz nr 233/9, 241/1 (pasaż), w dn. 
10.06.16 r. otrzymaliśmy odpowiedź i projekt umowy o przyłączenie obiektu.   

11.06.16 r. 

W Sidzinie odbyły się Gminne Zawody Sport.- Pożarnicze, więcej na fanpage’u. 

12.06.16 r. 

Uczestniczyłam we mszy św. z ok. 25-lecia kapłaństwa Ks. Proboszcza M. Ruczaja.  

13.06.16 r. 

Odbyło się spotkanie robocze dotyczące podstawowych ustaleń w sprawie budowy 
przedszkola w Skoroszycach. 

14.06.16 r. 

Odwiedził nas burmistrz M. Antoniewicz w sprawie Żołnierzy Wyklętych. 

18.06. 16 r. 

Uczestniczyłam w imprezie integracyjnej. 8. edycja, organizowanej przez KGW Giełczyce wraz 
z GOK pn. „Wiła wianki…”Dziękuję organizatorom, a także uczestniczącym w imprezie Kołom 
Gospodyń Wiejskich z terenu naszej gminy, Odnowie Wsi z Sidziny za nowatorskie 
zaangażowanie się w uświetnienie uroczystości. Dziękuję także Sołtysowi P. Z. 
Szyndrowskiemu. 

19.06.16 r. 

Uczestniczyłam w świętowaniu Dnia Dziecka w Chróścinie. Dziękuję Sołtysowi p. K. Bryle i 
Radzie Sołeckiej z Chróściny za zaproszenie na tę imprezę. Należy docenić starania 
organizatorów tj. RS z Chróściny i GOK – impreza zyskuje na popularności, patrząc chociażby 
przez pryzmat liczby dzieci uczestniczących w zabawie. 

20.06.16 r. 

• Otrzymałam pismo od PKP Polskie Linie Kolejowe, Zakład Linii Kolejowych w 
Opolu, Dział Nawierzchni, Obiektów Inżynieryjnych, Budynków i Budowli do 
wiadomości, że nasze pismo względem budynku dworcowego (Skoroszyce) 
zostało przekazane PKP S.A. Oddział Gospodarowania we Wrocławiu jako 
właściwego zgodnie z kompetencjami. 

• Odbyła się konferencja z okazji 25-lecia Zw. Gm. Śl. Opolsk. Naszą gmine w tej 
uroczystości reprezentował przewod. RG p. H. Sokołowski. 

21.06.16 r. 

• Otrzymaliśmy pismo od sekretarza stanu szefa kancelarii prezesa RM 
informujące o tym, że nasze pismo skierowane do Prezesa RM P. B. Szydło w 
sprawie utworzenia zasiłków wyrównawczych w okresie przejściowym, w 
związku z wprowadzeniem zmian w systemie oświaty, dotyczących 
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pozostawienia dzieci sześcioletnich w przedszkolach zostaje przesłane wg 
kompetencji do P. A. Zalewskiej Ministra Edukacji Narodowej. 

• Obradowała Kom. Rol. 

• Spotkałam się z Marszałkiem Woj. p. A. Konopką w sprawie organizacji 
Festiwalu Folkloru Góralskiego. 

22.06.16 r. 

• Obradowała Kom. Budżet. 

• Uczestniczyłam w spotkaniu prezydentów, burmistrzów i wójtów z Wojewodą 
Opol. p. A. Czubakiem. Spotkanie dot. ustaleń na wypadek letniej suszy i 
odszkodowań dla rolników, obrony cywilnej, finansowania zadań zleconych 
realizowanych z mocy ustawy przez gminy ( rejestracja stanu cywilnego, 
zmiany imion i nazwisk, ewidencja ludności itd.), repatriacja osób polskiego 
pochodzenia oraz spraw bieżących. Wojewoda Opol. powiadomił zebranych o 
cyklicznych spotkaniach co najmniej raz na kwartał. 

23.06.16 r. 

• Obradowała Kom. Oświat. 

• Odbyło się robocze spotkanie dotyczące realizacji zadań w związku z 
uroczystością 3 września br. uświęcenia zbrodni komunistycznej na 
żołnierzach oddziału H. Flame ps. Bartek. 

24.06.16 r. 

• Wzięłam udział w uroczystości zakończenia roku szk. 2015/16 w Zespole 
Szkol.- Przedszkol. w Chróścinie. Dyr. szkoły p. K. Kozera złożyła na ręce 
Wójta Gm. podziękowania za wspieranie szkoły we wszystkich działaniach, 
troskę o uczniów, pomoc w organizacji przedsięwzięć edukacyjnych i realizację 
planów dotyczących przyszłości placówki. Wójt Gm. ma świadomość, że bez 
akceptacji działań Wójta przez RG Skoroszyce, działania te nie byłyby tak 
jednoznaczne. Podziękowania zatem także dla Państwa Radnych. 

• Odbyło się spotkanie informacyjne z Dyr. Departamentu Koordynacji Progr. 
Operacyjnych p. Kariną Bedrunką celem omówienia propozycji projektów na 
bazie dokumentacji konkursowej w związku ze „Strategią niskoemisyjną”. 
Nasza gminę reprezentował Wójt p. B. Rudkowski.  

• Tego dnia odbył się coroczny Bal Mistrzów Sportu organizowany przez Nowiny 
Nyskie pod patronatem Starosty Nyskiego. Po zasięgnięciu opinii RP naszych 
placówek oświatowych, postanowiłam w tym roku szk. wyróżnić dyr. Zespołu 
Szkół w Skoroszycach p. M. Marfianego za to, że placówka pod jego 
kierownictwem osiągnęła czołowe miejsca w woj. opolskim w piłce nożnej, 
unihokeju i lekkoatletyce. Nawiązana została współpraca z dwoma klubami 
sport.: IMPEL Wrocław i Śląsk Wrocław, czego efektem są spotkania 
reprezentantek Polski z naszą młodzieżą, wskazujące jej alternatywne sposoby 
spędzania czasu wolnego. 

Mistrzem Sportu Gm. Skoroszyce w roku 2016 został Piotr Puda uczeń 3 kl. 
gimnazjum – król strzelców w woj. Turnieju Piłkarska Kadra Czeka, sportowiec 
mający osiągi w unihokeju i lekkoatletyce. 

25.06.16 r. 
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Na XVIII sesji Rady Powiatu zostały wręczone odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla 
Pow. Nyskiego PROMEREOR”. Przyznane one zostały OSP RP działającym na terenie pow. 
nyskiego. Jako Prezes Gm. Zarządu OSP RP miałam zaszczyt i honor zostać odznaczona tym 
orderem. Ponadto zostały przyznane także wyróżnienia dla najlepszych Odnów Wsi. Drugie 
miejsce w powiecie i nagroda 2 000 zł przypadła odnowie z m. Czarnolas. Gratulacje. 

27.06.16 r. 

Zawarłam umowę z Gen. Dyr. Dr. i Autostr. Oddział w Opolu (przedstawiciel- z-ca dyr. 
oddziału p. Ireneusz Dyła) na rozbiórkę przystanku i montaż nowej wiaty przystankowej w 
Sidzinie przy dr. kraj. Wykonawca: ARRET spółka z o.o., ul. Kopalniana 11, 41-807 Zabrze, 
cena 13 594,80 zł brutto, termin: 11.08.16 r. 

28.06.16 r. 

• Spotkałam się z najlepszymi absolwentami szkół z terenu naszej gminy. Wójt 
ufundował wyróżnienia „Prymus inter pares”. 

• Odbyło się spotkanie Zarządu OSP RP celem wyciagnięcia wniosków 
dotyczących organizacji i przebiegu Gm. Zawodów Sport.-Pożar. 

29.06.16 r. 

Przedstawiciele naszej gminy gościli w Radziechowach, Gm. Radziechowy – Wieprz z tytułu 
kontaktów między mieszkańcami tamtych terenów i ludnością naszej gminy, która na skutek 
migracji po II wojnie świat. osiedliła się na terenie Opolszczyzny. Dziękuję sołtys z Sidziny p. 
U. Fornalik, radnej p. A. Juśkiewicz za pomoc w organizacji tego wyjazdu. 

Minął następny czasokres od sesji do sesji. Dziękuję Państwu Radnym, Sołtysom, 
Pracownikom samorządowym, wszystkim ludziom dobrej woli angażującym się w sprawy 
gminy za współpracę, zrozumienie i życzliwość. Proszę o c.d. 

Szanowni Państwo,  

są już wakacje, ale przed nami jeszcze dużo do zrobienia i sporo wyzwań. 

• 1 lipca będziemy gościć zespół śpiewaczo- taneczny dzieci z Ukrainy, na który 
wszystkich Państwa serdecznie zapraszam, godz. 17.00, sala sportowa w 
Skoroszycach. 

• 7 lipca o godz. 18.00 w kościele parafialnym w Skoroszycach odprawiona 
będzie msza św. za pomordowaną ludność polską na Kresach. Chcę nadać 
temu wydarzeniu, jakim jest ta msza większy wymiar, gminny. Dlatego 
serdecznie Państwa zapraszam na tę mszę. Następnie przejdziemy pod 
pomnik, który już dzięki temu, że zmieniona została rok temu tablica 
dedykacyjna,  ma wydźwięk uniwersalny, gdyż poświęcony jest wszystkim 
poległym za wolność. Złożymy tam kwiaty w imieniu Społeczności Gm. 
Skoroszyce. 

• 17 lipca zapraszam na 1. Festiwal Folkloru Góralskiego. 

Szanowni Państwo, podjęłam trud powołania Komitetu organizacyjnego w celu organizacji 
obchodów 70. Rocznicy zbrodni na żołnierzach NSZ oddziału kap. H. Flame ps. Bartek.          
W jego skład wchodzą wszyscy obecni na spotkaniu 23.06.16 r. w UM w Grodkowie. Na 
podst. ustaleń uroczyste obchody odbędą się 3.09.br. o godz. 12.00 na polanie w pobliżu St. 
Grodkowa. 

 
Sołtys Józef Bury – w sprawie dożynek gminnych w Skoroszycach, zebrała się Rada 
Sołecka, która jest oburzona, że dożynki gminne nie mogą się odbyć w dniu             
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3 września, tylko 4 września, bo na lotnisku jest uroczystość. Ta uroczystość jest      
o dwunastej, a nasze dożynki planowane są o czternastej, więc, co to przeszkadza, 
niech Wojewoda przybędzie również na dożynki, jak będzie na uroczystości na 
lotnisku. Stanowczo stwierdzono, że tylko termin 3 września ma być na dożynki, to 
Skoroszyce organizują, to niech się inni dostosują, 
 
Przew. – proponuję wspólne spotkanie p. Wójt i Rady Sołeckiej w tej sprawie          
i uzgodnienie wspólnego stanowiska. 
 
p. Wójt – tak, to jest bardzo dobre rozwiązanie, aby się spotkać. Sądzę, że Rada 
Sołecka ma świadomość, że to są dożynki gminne, a nie wiejskie i tu wskazana jest 
elastyczność. 
 
Radny Kaczmarczyk – odniosę się do gminnych zawodów sportowo – pożarniczych. 
Uważam, że gdyby Regulamin zawodów był prawidłowo ustalony i stosowany, to na 
pewno nie byłoby takich niedomówień, oskarżeń, jednym słowem problemów, 
 
Przew. – strażacy, to przecież mundurowi, więc wydawałoby się, że powinni być 
bardziej zdyscyplinowani, trzymać porządek i dyscyplinę, a przede wszystkim 
powinni stosować się do regulaminu, 
 
p. Wójt – mówiłam o tym w swoim wystąpieniu przed zawodami, że są  dla 
społeczności gminy, bo hołdują wartościom, Bóg, Honor, Ojczyzna, żeby grali fair 
play, ale…  
 
Przew. – przedstawił krótką relację z udziału w Zgromadzeniu Związku Gmin Śląska 
Opolskiego, z okazji 25-lecia. 
Poruszane były również sprawy oświaty, jej reformy oraz poparcia małych gmin, 
które nie zgadzają się na odebranie niektórych miejscowości i przyłączenie ich do 
miasta Opole. Związek przypłacił to utratą  ze swoich struktur Opola, bo poparł 
gminy, a nie Opole. Drugą ważną kwestią, to sprawa oświaty, jest projekt, żeby      
o sieci szkół, w ramach zatwierdzania arkuszy organizacyjnych decydowało 
Kuratorium, ale finansowanie tego ma być poprzez samorządy, to jak to ma 
wyglądać w praktyce, możemy się tylko na razie domyślać. 
 
Nie było więcej dyskusji. 
 
Ad 5 
 
p. Skarbnik – omówiła jeszcze raz po krótce na czym polegają nowe zapisy             
w projekcie uchwały o zmianach w budżecie gminy na 2016 r. oraz zostały wpisane 
właściwe kwoty  w miejscu, gdzie było zaznaczone poprawić po przeliczeniu. 
Pozostałe zapisy nie zmieniły się. 
 
nie było dyskusji, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XX/135/2016 w sprawie zmiany uchwały  budżetowej na 
2016r. 
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Ad 6 
 
W temacie tym głos zabrała p. Skarbnik Jadwiga Piela, która przedstawiła po krótce 
sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2015 r. 
a-c)   Dochody budżetowe zaplanowane na 2015 r.  zostały wykonane w 100,5%        
i wyniosły 18.707.016,21 zł. Wydatki budżetowe zostały wykonane w 92,7%               
i wyniosły 17.562.451,09 zł.  Przedstawiła krótko sprawozdanie finansowe oraz 
informację o stanie mienia.  
 
Po przedstawieniu sprawozdań, przewodniczący zachęcił do dyskusji. 
 
Nie było dyskusji. 
 
d)  Przewodniczący Sokołowski  odczytał Uchwałę Nr 154/2016 z dnia 15 kwietnia  
2016 r. Składu Orzekającego RIO w Opolu w sprawie opinii o sprawozdaniu               
z wykonania budżetu Gminy Skoroszyce za 2015 r., która była pozytywna.  Opinia      
stanowi załącznik do protokołu. 
 
e)  Następnie przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Skoroszyce        
z dnia 20 maja 2016 r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Skoroszyce  rok z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. 
Odczytał również Uchwałę Nr 232/2016 z dnia 02 czerwca 2016 r. Składu 
Orzekającego RIO w Opolu pozytywnie opiniującą wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Skoroszyce o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Skoroszyce                 
z wykonania budżetu gminy za 2015r.   
 
f)  Przed głosowaniem przewodniczący Sokołowski jeszcze raz zapytał radnych czy 
ktoś  chce zabrać głos.  
 
Wobec braku chętnych do dyskusji, przedstawił projekt uchwały w sprawie 
udzielenia absolutorium, który został przyjęty 14  głosami „za”, przy 1 
„wstrzymującym”. 
 
P o d j ę t o   uchwałę Nr XX/ 136 /2016 w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2014 rok 
oraz udzielenia absolutorium  Wójtowi Gminy za 2015 rok.  
 
Przewodniczący w imieniu Rady Gminy pogratulował p. Wójt  udzielenia 
absolutorium życzył  realizacji wszystkich zamierzeń  w obecnym roku. 
 
p. Wójt – podziękowała za udzielenie absolutorium, powiedziała, że nigdy się nie 
poddaje  i to jest jej dewiza, więc nadal będzie pracowała dla dobra mieszkańców 
gminy. 
 
Ad 7 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
 
Przew. – zapytał jak to było możliwe, że nie musiała nastąpić podwyżka mediów ? 
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p. Błoch – istnieje  taka możliwość zgodnie art. 24 ust. 9a ustawy o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Wspólnie  z księgową 
przeanalizowałyśmy koszty związane z obecnie obowiązującymi taryfami,                
z wyliczeń wynika, że można utrzymać do końca roku  obowiązujące taryfy. Drugą 
sprawą mającą wpływ  na takie działanie było to, że do  kalkulacji taryf na wodę       
i ścieki trzeba było wziąć pod uwagę dużo więcej obliczeń ponieważ braliśmy pod 
uwagę rok obrotowy, a ten  nie pokrywał się z rokiem budżetowym, ponieważ 
taryfy obowiązywały od września  danego roku, dlatego chcieliśmy to ujednolicić. 
Przedłużenie obecnych stawek nie wpłynie  negatywnie na funkcjonowanie zakładu 
i do obliczenia taryf na 2017 rok będzie już stosowany cały rok budżetowy. 
 
Radny Kaczmarczyk – a od kiedy ma wejść nowe prawo wodne, 
 
p. Błoch – prawdopodobnie od stycznia przyszłego roku, ale to nie jest jeszcze 
wiadome, 
 
p. mecenas Struzik – na razie wszystko, na całe szczęście zostało wstrzymane, jest 
na takim samym etapie, jak było na koniec poprzedniej kadencji Sejmu. Znowu jest 
na etapie projektu sejmowego. Na razie są w tym samym punkcie wyjścia. Jest 
głównie spór o stawki, które będą dotyczyły opłat za korzystanie z wody, od stawu 
rybnego, po butelki z wodą mineralną. Oby te prace trwały jak najdłużej. Więcej 
nic nie mogę odpowiedzieć jeśli to nie jest uchwalone i opublikowane                    
w publikatorze, a i to często zanim jest opublikowane to jest już znowelizowane. 
 
Nie było więcej dyskusji, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały 
i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XX/137/2016 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania  
dotychczasowych taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków. 
 
Ad 8 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XX/138/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. 
 
Ad 9 
 
p. Wójt – na niektóre interpelacje przygotuję odpowiedź na piśmie, do niektórych 
odniosę się od razu.  
 
Sprawa koszenia  w parku w Skoroszycach- dzisiaj właśnie odbywa się tam koszenie, 
- w sprawie wyburzenia wiaty przystankowej na ul. Wolności. Jeśli ją wyburzymy, 
to trzeba będzie postawić nową, a to się wiąże z kosztami i  co wtedy stanie się      
z pasażerami czekającymi na autobus. Codziennie rano widzę stojący tam autobus, 
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p. Kosecki – to nie jest autobus kursowy, to jest autobus do przewozu uczniów na 
terenie gminy, a  czeka na godzinę odjazdu, bo przyjeżdża za wcześnie. 
 
p. Wójt – to zmienia postać rzeczy, w takim razie zastanowimy się, co z tym 
przystankiem zrobić. 
 
Przew. Chciałem jeszcze przekazać, że nie będzie przerwy wakacyjnej w lipcu, 
ponieważ musimy jeszcze zająć się sprawą Regulaminu utrzymania porządku           
i czystości. 
 
Ad 10 
 
Radny Filas – mam kilka pytań do p. Wójt i tak po kolei: 
- na jakim etapie obecnie znajduje się stan inwestycji dalszego etapu kanalizacji 
do Sidziny, mamy już pierwsze półrocze, nie mamy żadnej informacji na jakim jest 
obecnie etapie, są na to przeznaczone środki w budżecie, zaplanowane środki 
unijne, co dalej z tą inwestycją?  
 
- może pani mecenas mnie wspomoże,  ponieważ szukam jakiejś podstawy prawnej 
co do wykorzystania nazwisk radnych, które pani Wójt  wymieniła w biuletynie 
informacyjnym, imiennie, wie pani o czym mówię, chodzi o głosowanie nad 
zmianami w budżecie, znalazło się tam również moje nazwisko, nie potrafię 
znaleźć podstawy prawnej do tego, z ustawy o samorządzie gminnym to nie wynika, 
więc proszę o podpowiedź, 
 
- trzecia sprawa – doszły do mnie takie informacje, że mieszkaniec Mroczkowej p. 
Mrozek chwali się, że dzięki temu, że ma znajomości z panem wice Wójtem, to ma 
drogę. Usłyszałem coś takiego. Pojechałem do Mroczkowej, pooglądałem tę drogę,  
bo nie miałem okazji jej wcześniej widzieć, jest to droga wewnętrzna, w ramach 
starego poniemieckiego majątku. Po remoncie, wygląda to tak, jakby ktoś sobie 
podwórko wybrukował. Rozmawiałem również z mieszkańcami, jak oni to widzą. 
Mieszkańcy się skarżą, że oni to chcieli  drogę do Kościoła, jako dobro wspólne,       
a zrobiono drogę dla czterech rodzin. Czy to jest prawda, że znajomość z wójtem 
wzięły górę w podjęciu decyzji, a jeżeli nie, to jakie były przesłanki, żeby wykonać 
tę, a nie inną drogę, na którą wydało się aż 60 000 zł publicznych środków, na 
drogę dla kilku rodzin ? 
 
p. Wójt  - dobrze, że pan o to zapytał, o sprawę kanalizacji z Giełczyc do Sidziny, 
bo wokół tego tematu ogniskują się ostatnie moje działania.  Cały czas monitoruję 
sprawę. Zarezerwowane środki na to zadanie w budżecie   będą  niewystarczające, 
dlatego liczę na środki unijne, ale do tej pory nie było jeszcze naboru wniosków, 
ma być ogłoszony nabór  w III kwartale br. Podejrzewam, że wiem czym 
spowodowane jest pana pytanie. W ubiegłym roku o tej porze mieliśmy już zadanie 
zakończone. Ale o tym, że środki unijne będą na tamte zadanie, wiedziałam już w 
styczniu 2015 r. To nie jest kompetencja wójta, kiedy będzie nabór wniosków. 
Rozmawiałam z p. Marszałkiem, z p. Konopką, który powiedział mi, że jest wstępny 
projekt kryteriów na kanalizację.  Powiedział, żeby spróbować to zadanie ocenić 
wg wstępnych kryteriów. Po tej rozmowie   zrobiłam naradę osób, którzy są 
odpowiedzialni merytorycznie w urzędzie za sprawy inwestycji, jakie mamy szanse  
wg tych kryteriów.  Nie ma jeszcze żadnych ostatecznych dyrektyw. Trzeba 
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przyznać, że wpasowujemy się w nie, tak na pograniczu, więc jest wielka 
niewiadoma, jak nasz projekt zostanie oceniony. Te kryteria nie są niestety 
opracowywane dla małych wiejskich gmin. Podobnie było z projektem na ulicę 
Szkolną w Chróścinie. Zabrakło nam jednego punktu w ocenie projektu. Wiem też 
od Marszałka, że te gminy, które zostały pozytywnie zweryfikowane  jeszcze nie 
podpisywały umów, bo funduszy jest mało. Można się domyślać, że jak zawsze 
złożono zbyt wiele wniosków,  a środków do podziału jest mniej. Czynię starania      
i próbuję rozeznać sprawę, czy nie mogłabym zrealizować ul. Szkolnej; bo wiem, 
że tak, czy tak to muszę zrobić; jeżeli nie  ze środków  z PROW-u, to może z RPO 
uda się uzyskać pieniądze. Jestem umówiona 6 lipca na rozmowę z Posłem            
p. Millerem,  przewodniczącym Sejmiku p. Wierdakiem, z p. Starostą Palimąką        
i z p. Marszałkiem Ogłozą  w sprawie dróg w naszej gminie.  
 
 
Radny Filas – chciałbym coś powiedzieć w sprawie ul. Szkolnej. Niedawno 
rozmawiałem z osobą, która brała udział w procesie decyzyjnym  o środkach na 
schetynówkę, nie upoważniła mnie do podawania jej  nazwiska. Ta osoba  
powiedziała, że jednym z argumentów decydujących o nie przyznaniu środków było 
to, że  mieliśmy przyznane dofinansowanie do ul. Szkolnej w ubiegłym roku, 
oddaliśmy, to teraz  nie możemy oczekiwać dofinansowania, inni czekają w  
kolejce, 
 
p. Rudkowski z-ca wójta – nie mylmy faktów p. radny, to są dwa różne  
finansowania. Rok temu pieniądze były od Wojewody, a nie z PROW. 
 
p. Wójt – panie radny, co z tego, że na ul. Szkolną były pieniądze, były też na 
kanalizację,  Przypominam, że w ubiegłym roku, to radni zdecydowali, że robimy 
kanalizację  do Giełczyc, środki na to też były, trzeba  było  tylko spełnić warunki, 
spełniliśmy je i otrzymaliśmy zapisane dla nas dofinansowanie. Staram się ze 
wszystkich sił znaleźć środki na dokończenie 1 etapu kanalizacji do Sidziny. Trzeba 
tu jasno powiedzieć, że najlepszy czas na uzyskanie dofinansowania do kanalizacji 
już minął. Ten pociąg z pieniędzmi na kanalizację odjechał. Była to transza  
środków unijnych na lata 2007 -2014. ale wiem, że wtedy była inna strategia 
gminy, zaciągnięto kredyt, który, spłacaliśmy i to  dlatego dzisiaj borykamy się      
z tymi problemami. Nie narzekam na nikogo, nie szukam winnych, wręcz 
przeciwnie usiłuję znaleźć dobre rozwiązanie, żeby tę kanalizację zrobić do końca, 
mimo że ludzie nie chcą się podłączać, bo   wiedzą, że są inne w tym względzie 
rozwiązania. Nie jest jeszcze nic przesądzone i  wszystko jeszcze jest możliwe. 
 
- w sprawie wykorzystania nazwiska w biuletynie informacyjnym. Postanowiłam po  
głębokich przemyśleniach, nie działam ad  hoc i  uznałam, że warto to zrobić, 
żebyście Państwo czuli, nie sugeruję, że nie czujecie, broń Boże, ale jak mówię, 
żebyście Państwo czuli  odpowiedzialność za takie, a nie inne głosowania. Jesteście 
funkcjonariuszami publicznymi, zostaliście wybrani w sposób transparentny             
i przejrzysty na radnych i mieszkańcy oczekują  jasnych i transparentnych 
wiadomości nt. państwa działalności, a do tego służy biuletyn informacyjny. Poza 
tym jest z nami p. mecenas, którą proszę o ustosunkowanie się do tego tematu pod 
względem prawnym. 
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p. Mecenas Struzik -  popieram w całości wypowiedź p. Wójt, ponieważ państwo 
decydując się na funkcję radnego bierzecie odpowiedzialność  za pełnienie tej 
funkcji 24 godziny na dobę. W sesji mogą uczestniczyć mieszkańcy, bo sesja jest 
otwarta, obrady jawne. Są też takie gminy, które transmitują obrady na żywo, był 
duży opór ze strony radnych, były zapytania o ochronę danych osobowych, ale nie 
ma ochrony danych jeśli, sprawuje się taką funkcję 
 
radny Filas – pewne uregulowania zawiera ustawa o samorządzie gminnym, podaje 
jakie są rodzaje głosowań  i te głosowania znajdują się w  protokole. W naszym 
Statucie nie zapisaliśmy, że można rejestrować imiennie głosowanie, 
 
p. Mecenas Struzik – nie trzeba tego zapisywać w Statucie, bo to wynika                
z przepisów ogólnych, ustawa o ochronie danych osobowych  skonstruowana jest    
w ten sposób, że zawiera katalogi negatywne, czyli to, co ona wyłącza spod 
ochrony danych osobowych z mocy prawa jest jawne, między innymi 
funkcjonariusze publiczni wyłączeni są z tych danych. Bez względu na to co mówi 
ustawa o samorządzie gminnym i Statut Gminy, nie możecie państwo zażądać 
anonimowości w podejmowanych przez siebie decyzjach, 
 
radny Filas – potrzebuję podstawy prawnej o tym co pani mówiła,  na piśmie, znam 
również poglądy innych prawników, oni  mówią co innego, 
 
p. Mecenas Struzik – jest to ustawa o ochronie danych osobowych, jest również 
orzecznictwo. Te kwestie zostały uregulowane w sposób jasny, 
 
Radny Filas – jestem w sporze z Radą Gminy w sprawie Statutu Gminy i są różne 
poglądy na ten temat, 
 
p. Mecenas Struzik – i pana spór z Radą Gminy jest kwestią publiczną, pańscy 
wyborcy, którzy pana wybierali mają prawo o tym wiedzieć, 
 
Radny Filas – nie będę się z panią spierał, chciałbym jednak podstawę prawną do 
tych działań na piśmie, wtedy mnie to zadowoli, 
 
p. Wójt – panie radny,   będę w tym momencie złośliwa, uczę się szybko od pana,  
pan nigdy nie będzie zadowolony.  
 
p. Mecenas Struzik - nie możemy przepisów prawa stosować wybiórczo wg naszych 
potrzeb. Kiedy nam pasuje, to idziemy do mediów, wtedy nikt się nie powołuje na 
ochronę danych osobowych, a jeśli nam coś nie pasuje, bo psuje nasz wizerunek, to 
żądać podstaw prawnych, 
 
p. Wójt - w trzeciej sprawie dot. p. Mrozka mogę powiedzieć tyle: na zebraniu 
wiejskim w Mroczkowej, kiedy były wybory Sołtysa w styczniu 2015 roku, była 
mowa o remoncie drogi na folwark. Na skutek prośby mieszkańców, którzy zabiegali 
o to, podjęłam taką  decyzję. Nie wiedziałam, wtedy w styczniu, kto to jest p. 
Mrozek, nie wiem nawet czy ten pan był obecny na tym zebraniu. O remont tej 
drogi głośno zabiegał jeden z mieszkańców, który w niewybredny sposób wyrażał 
się m.in. na temat poprzednich rządów, co zrobiono, a raczej czego nie zrobiono, 
ale nie czas  ani miejsce teraz na temat opinii wygłoszonych na zebraniu                
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w Mroczkowej o byłych rządach w gminie. Wtedy powiedziałam, że ok rozeznam 
sprawę i jeżeli będzie to możliwe, to ją zrobimy.   A to, że mieszkańcy zabiegają       
o remont innych dróg, nie jest sprawą odosobnioną, pobodnie dzieje się w innych 
miejscowościach w całej gminie. W Sidzinie jest dużo dróg do zrobienia, o które 
występują mieszkańcy, w Chróścinie nie tylko ul. Szkolną. Wiemy, jaka jest 
sytuacja dróg w gminie. Natomiast takie jeżdżenie po wsiach i wypytywanie, 
jątrzenie, to, niestety, wpisuje się w pana osobowość. Złośliwość za złośliwość. 
 
Radny Filas – w sprawie złośliwości, to nauczyłem się w poprzedniej kadencji  od 
pani.  Robiła pani dokładnie tak samo, a tu  chodziło mi o dobro wspólne, czym się 
pani kierowała w decyzji o remoncie właśnie  tej drogi, bo tu mieszkają tylko         
4 rodziny, 
 
p. Wójt – kierowałam się kosztem tej drogi i  ilością środków w budżecie, które 
mogłam na ten cel przeznaczyć, 
 
p. z-ca Wóta p. Rudkowski – w nawiązaniu do tych insynuacji chciałbym w tym 
temacie podkreślić jedną rzecz, otóż jednakowo znam się z p. Mrozkiem, jak           
i z panem. 
 
p. Wójt – panie radny, proszę przestać insynuować podteksty, 
 
radny Filas – ja nie insynuuję, chciałem tylko wyjaśnienia sprawy i usłyszałem.             
Z mojej strony nie było żadnej insynuacji, zapytałem tylko, czy tak jest. 
 
p. Jan Hellebrandt Sołtys Czarnolasu – podziękował p. Tarczyńskiej za pomoc w 
organizacji Dnia Dziecka w Czarnolesie. 
 
 
Po tym wyczerpano cały porządek obrad, wobec czego przewodniczący zamknął 
sesję Rady Gminy o godz. 1150.  

 

Protokolant:       Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada        Henryk Sokołowski 
 

 
  
 
 
 
 
 
 
 


